
 

 
КИЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА VІII СКЛИКАННЯ 

постійна комісія з питань екології, природокористування, мисливства, 

водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших 

надзвичайних ситуацій 

 
                                                                                              01196, м. Київ – 196, пл. Лесі Українки, 1                     

ПРОТОКОЛ № 7 

 

07.07.2023, 11.00 год. 

приміщення Білоцерківської міської ради 

вул. Ярослава Мудрого, 15.     «07» липня  2023 року 

 

Голова постійної комісії: Титикало Роман Сергійович – присутній. 

Члени постійної комісії: 

Колодій Олександр Миколайович - відсутній. 

 Мепарішвілі Хвича Нодарович - присутній; 

 Горковенко Володимир Валентинович – присутній; 

 Москаленко Юліан Олександрович – присутній; 

 Карлюк Віталій Іванович – присутній. 
 

Голова Комісії повідомив присутніх про наявність кворуму та 

запропонував розпочати засідання постійної комісії. 

 
Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що у засіданні 

постійної комісії беруть участь: заступник голови Київської обласної ради 
- Семенова Тетяна Миколаївна, міський голова міста Біла Церква - Дикий 
Геннадій Анатолійович,  заступники Білоцерківського міського голови, 
депутати Київської обласної VIII ради скликання Савчук Юрій 
Степанович, Поляруш Олександр Олексійович, заступник 
Білоцерківського міського голови Анатолій Кравець,  депутат Київської 
обласної ради Поліщук Станіслав Михайлович, депутат Білоцерківської 
міської ради Андрій Король, технічний директор водоканалу Вадим 
Заболотний, заступник директора департамента екології та природних 
ресурсів КОВА – Андрющенко А., представники від громадськості – 
Лариса Лиховій,  Мельничук В.В. 

 

Порядок денний  
виїзного засідання в м. Біла Церква, Білоцерківський район,  

      Київська область 
    

  1. Про обрання секретаря постійної комісії Київської обласної ради з 

питань екології, природокористування, мисливства, водних ресурсів, ліквідації 

наслідків аварії на ЧАЕС та інших надзвичайних ситуацій. 



 

      Доповідачі: Титикало Р.С. - голова постійної комісії.    
  2. Про розгляд звернення депутата Київської обласної ради VIII 

скликання Мепарішвілі Х.Н. щодо перевірки та відповідного реагування на 

вчинення неправомірних дій стосовно порушень екологічного та земельного 

законодавства внаслідок діяльності  ТОВ «ЗЕВС», а саме: забруднення водних 

та земельних ресурсів територіальної громади міста Біла Церква по вулиці 

Томилівській, 72а.  
Доповідачі: Титикало Р.С. - голова постійної комісії,   

Мепарішвілі Х.Н. – депутат Київської обласної ради, 

представник департаменту екології та природних ресурсів 

КОДА,  Лиховей  Л. Б., Мельничук В.В. - представники 

громадськості, представники правоохоронних та 

природозахисних організацій. 

3. Про розгляд листа Управління Державного агентства меліорації та 

рибного господарства у місті Києві та Київській області (Київський 

рибоохоронний патруль) від 01.06.2023 № 06-01-17/2163-01) щодо проєкту 

Програми здійснення робіт з штучного відтворення водних біоресурсів на 

рибогосподарських водних об’єктах загальнодержавного значення Київської 

області на період 2023-2027 рр». 
Доповідачі: Титикало Р.С. - голова постійної комісії, 

представник БУВР середнього Дніпра. 

4. Про  розгляд листа Київської обласної військової адміністрації щодо 

підготовки відповідних технічних завдань, проведення процедур держаних 

закупівель по придбанню контейнерів для роздільного збору побутових 

відходів для населених пунктів Київської області (вх. КОР від 16.06.2023 №06-

01-12/2460-01-01). 
Доповідачі: Титикало Р.С. - голова постійної комісії, 

представник департаменту екології та природних ресурсів 

КОДА.  

5. Про розгляд листа гр. Кондратенко А.О. (вх. КОР від 06.06.2023 № 08-

04/К-646) щодо порушення екологічного та санітарного законодавства, а саме: 

погіршення якості води, її шкідливої дії внаслідок діяльності підприємств, 

установ і організацій (озеро Витовець, Київська область, мікрорайон Бортничі). 
Доповідачі: Титикало Р.С. - голова постійної комісії,  

представник БУВР середнього Дніпра. 

 6. Про розгляд клопотання ГО «Центр екологічних ініціатив «Екодія» про 

розширення ландшафтного заказника місцевого значення «Казковий яр» (вх. 

КОР від 21.06.2023 № 06-01-17/2555-01-01). 
     Доповідач: Титикало Р.С. - голова постійної комісії. 
 7. Про розгляд листа департаменту екології та природних ресурсів КОДА 

щодо повторного розгляду питання стосовно включення заходу корегування 

проєктно – кошторисної/розроблення нової документації з рекультивації 

полігону ТПВ в с. Тарасівка Фастівського району Київської області та 

фінансування заходів з його упорядкування (вх. КОР від 27.06.2023 № 06-01-

12/2623-01-02) в обласну програму. 
Доповідачі: Титикало Р.С. - голова постійної комісії, 

представник департаменту екології та природних ресурсів 

КОДА. 

 8. Про розгляд звернення депутатів Іванківської селищної ради 



 

Вишгородського району Київської області VIII скликання до Кабінету 

Міністрів України, депутата Верховної Ради України Василевської – Смаглюк 

О.М., Київської обласної військової адміністрації, Київської обласної ради, 

Вишгородської районної військової адміністрації, Вишгородської районної 

ради стосовно включення до переліку населених пунктів, які віднесені до зон 

гарантованого добровільного відселення, передбаченого у проєкті постанови 

КМУ «Про затвердження переліку населених пунктів, віднесених до зон 

радіоактивного забруднення внаслідок Чорнобильської катастрофи, та 

визнання такими, що втратили чинність, деяких актів Кабінету Міністрів 

України» (перелік 22 населених пунктів Іванківської селищної територіальної 

громади додається). 
Доповідач: Титикало Р.С. - голова постійної комісії. 

Різне. 

 Слухали: 9. Про розгляд звернення депутатів Поліської селищної ради 

Вишгородського району Київської області VIII скликання до Кабінету 

Міністрів України, депутата Верховної Ради України Василевської – Смаглюк 

О.М., Київської обласної військової адміністрації, Київської обласної ради, 

Вишгородської районної військової адміністрації, Вишгородської районної 

ради стосовно включення до переліку населених пунктів, які віднесені до зон 

гарантованого добровільного відселення, передбаченого у проєкті постанови 

КМУ «Про затвердження переліку населених пунктів, віднесених до зон 

радіоактивного забруднення внаслідок Чорнобильської катастрофи, та 

визнання такими, що втратили чинність, деяких актів Кабінету Міністрів 

України» (перелік 2 населених пунктів Поліської селищної територіальної 

громади додається). 
Доповідач: Титикало Р.С. - голова постійної комісії. 

 Слухали: 10.  Про розгляд звернення ГО «СЕЙВ ЕНД ЕКСПЛОР» щодо 

створення природного об’єкту на території Київської області водно – болотних 

угідь (долина річки Супій, Бориспільський район, Яготинська ТГ) та 

включення їх до Переліку водно – болотних угідь міжнародного значення 

Секретаріатом Конвенції про водно – болотні угіддя, що мають міжнародне 

значення міжнародного значення або Рамсарських угідь. 
Доповідач: Титикало Р.С. - голова постійної комісії. 

 Слухали: 11. Про розгляд питання щодо направлення звернень до 

територіальних громад Київської області, на території яких функціонують 

полігони ТПВ стосовно надання інформації. 
Доповідач: Титикало Р.С. - голова постійної комісії. 

 Слухали: 12. Про розгляд питання щодо відновлення гідроспоруд 

(пішохідного містка, розчистки та відновлення греблі) на річці Рось в місті Біла 

Церква Київської області на розі вулиць Івана Франка та Замкової (Гагаріна, 

37в). 
Доповідачі: Савчук Ю.С., Поляруш О.О.   

 Голосували: „За” – 5 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

     За результатами голосування: порядок денний підтримано. 

 

 Слухали: 1. Про розгляд питання про обрання секретаря постійної комісії 

Київської обласної ради з питань екології, природокористування, мисливства, 



 

водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших надзвичайних 

ситуацій. 

 Відповідно до Закону України «Про місцеве самоврядування в Україні», 

Регламенту Київської обласної ради VIII скликання, враховуючи Положення 

про постійні комісії Київської обласної ради VIII скликання, голова постійної 

комісії Титикало Р.С. висловив пропозицію щодо кандидатури на обрання 

секретарем постійної комісії Київської обласної ради з питань екології, 

природокористування, мисливства, водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії 

на ЧАЕС та інших надзвичайних ситуацій - Мепарішвілі Х. Н., депутата 

Київської обласної ради VIII скликання (обраного від Київської обласної 

організації політичної партії «ЄВРОПЕЙСЬКА СОЛІДАРНІСТЬ»). 

В обговоренні стосовно кандидатури на обрання секретарем постійної 

комісії Київської обласної ради з питань екології, природокористування, 

мисливства, водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших 

надзвичайних ситуацій взяли участь всі присутні депутати Київської обласної 

ради VIII скликання, члени постійної комісії. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами 

постійної комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 
 Підтримати обрання секретарем постійної комісії Київської обласної ради з 
питань екології, природокористування, водних ресурсів, ліквідації наслідків 
аварії на ЧАЕС та інших надзвичайних ситуацій - Мепарішвілі Хвичу 
Нодаровича, депутата Київської обласної ради VIII скликання (обраного 
від Київської обласної організації політичної партії «ЄВРОПЕЙСЬКА 
СОЛІДАРНІСТЬ»). 

 

 Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: порядок денний підтримано. 

 

 Слухали: 2. Про розгляд звернення депутата Київської обласної ради VIII 

скликання Мепарішвілі Х.Н. щодо перевірки та відповідного реагування на 

вчинення неправомірних дій стосовно порушень екологічного та земельного 

законодавства внаслідок діяльності  ТОВ «ЗЕВС», а саме: забруднення водних 

та земельних ресурсів територіальної громади міста Біла Церква по вулиці 

Томилівській, 72а.  

 Голова постійної комісії Титикало Р.С.інформував присутніх про те, що на 

розгляд постійної комісії надійшло звернення Мепарішвілі Х.Н. – депутата 

Київської обласної ради, члена постійної комісії стосовно порушень 

екологічного та земельного законодавства внаслідок діяльності  ТОВ «ЗЕВС», 

а саме: забруднення водних та земельних ресурсів. 

 Виступив Поліщук С.М, інформував присутніх що до нього звернулися 

мешканці міста (що проживають по вулиці Томилівській) з приводу 

проблемної ситуації, яка склалася за адресою: м. Біла Церква, по вулиці 

Томилівській, 72а. За даною адресою знаходиться підприємство, яке здійснює 

переробку та утилізацію відходів різних видів з численними порушеннями 



 

екологічного та земельного законодавства. Дерева сохнуть, вигорає будь-яка 

рослинність, забруднююється грунт та вода, у повітрі постійно присутній 

стійкий сморід. Після звернення до місцевого водоканалу було з’ясовано, що 

стоки, які йдуть від незаконних врізок підприємства мали неприродній 

червоний колір. Водоканалом було повідомлено, що під час проведення 

чергових робіт по усуненню аварійної ситуації було виявлено незаконні врізки 

підприємства «ЗЕВС». З даного питання були прийняті міри, в межах наданих 

повноважень, виписано штраф, врізки ліквідовано. Але підприємство почало 

зливати стоки просто в землю на території підприємства (яму, яку почали 

загортати екскаваторами, коли дізналися про наміри ОМС здійснити виїзне 

засідання комісії).  

 Виступив Дикий Г.А. інформував присутніх про складність ситуації, та про 

те що, на жаль, у органів місцевого самоврядування немає, на даний час, 

повноважень для самостійного вирішення питань стосовно вищезазначених 

незаконних дій підприємства. Були направлені численні звернення до 

контролюючих та правоохоронних органів для залучення їх до вжиття 

відповідних заходів з метою дотримання чинного законодавства та 

недопущення порушень прав громадян на чисте довкілля та безпечні умови 

життєдіяльності. На разі ведуться слідчі дії та відібрані забори проб води та 

грунту. Підприємста, які здійснюють переробку відходів у такий спосіб, без 

належних на то умов (відсутність локальних очисних, тощо), не повинні 

знаходитися в районі житлових забудов, де проживає велика кількість людей і 

дітей. 

 Виступив Кравець Анатолій, якій інформував присутніх про те, що скарги 

почали надходити з 2021року, вони стосувалися спалювання відходів різного 

походження. Відбулося декілька виїздів на місце. З 2022 року почали 

надходити скарги щодо переробки та утилізації речовин та відходів хімічного 

походження, про що було повідомлено Держекоінпескію Столичного округу та 

інші контролюючі органи. Департамент ЖКГ залучив аварійно – рятувальний 

загін для усунення безпечних речовин невідомого походження, що 

забруднюють грунти та води. Були відібрані проби грунтів для з’ясування 

якими видами хімічних речовин відбулося забруднення та направлено для 

аналізу. А. Кравець, також інформував, що періодично проводяться роботи по 

відновленню та знезараженню (очистці) грунтів, але підприємство, внаслідок 

своєї незаконної та небезпечної діяльності знову забруднює його. 

 Технічний директор водоканалу Вадим Заболотний інформував присутніх 

про те, що при виконанні аварійно - відновлювальних робіт на колекторі було 

виявлено дві врізки через які підприємство скидало свої зливи та забруднювало 

води. Спеціалісти постійно здійснюють контроль та проводять роботу щодо 

недопущення незаконних скидів забруднюючих речовин у водні об’єкти міста. 

Наразі незаконні врізки ліквідовані, але підприємство проводить зливи прямо 

вгрунт все фіолетово – чорне. Поряд водопровід, каналізація, колектори 

житлового мікрорайону. Крім того все йде в річку Рось. Працівники постійно 

проводять очистку води. Дане підприємство відбудувало незаконні споруди, де 

встановлені переробні машини та відбувається злив нечистот у грунти. 

 Голова постійної комісії Титикало Р.С. зауважив, що йому відомі випадки 



 

схожих правопорушень по яким були прийняті рішення Комісії ТЕБ і НС щодо 

зупинення роботи підприємств та заборона діяльності із встановленням 

бетонних блоків для унеможливлення під’їзду техніки та машин. 

 Виступила Семенова Т.М.,  інформувала присутніх про те, що перед 

здійсненням виїзду постійної комісії всі матеріали було ретельно вивчено. 

Акцентувала увагу на тому, що необхідно використовувати повноваження 

Комісій ТЕБ і НС, які безпосередньо, приймають рішення про рівень загрози, 

про стан чи подію, ступінь безпеки та міри протидії небезпеці, з метою 

зупинення порушень, усунення небезпеки для здійснити заходи по стабілізації 

ситуації. Крім того, є підстави для вирішення питань в судовому порядку з 

власниками таких підприємств, притягнення їх до відповідальності, за участю 

правоохоронних органів, відповідно до чинного законодавства. 

 Виступила представник від громадськості - громадянка Л.Лиховій, 

інформувала присутніх про те, що привозяться каністри та мішки від хімічних 

вдобрив та різних хімічних та лікарських засобів, медичних відходів 

невідомого походження. Вдень привозять по 5 машин по 40 тонн. 05.06.2023 

року було 5 машин по 40 тонн. Каністри підприємство дробить спеціальною 

установкою. Злиття від виробництва йде у грунт на території підприємства і 

поряд. Наразі вигрібну яму на території підприємства екскаватором закопали, 

оскільки, знали, що приїде комісія. 

 Виступив Андрющенко А.С., інформував, що Департаментом не 

видавався висновок з оцінки впливу на довкілля, не затверджувалися реєстрові 

карти об’єктів утворення, оброблення та утилізації відходів та не 

затверджувалися паспорти місць видалення відходів. Департаментом було 

направлено звернення громадян до Білоцерківської міської ради та Головного 

управління Держпродспоживслужби в Київській області для розгляду в межах 

компетенції та вжиття відповідних заходів реагування. 

 Мепарішвілі Х.Н. акцентував увагу на тому, що всі нечистоти та отруйні 

речовини потрапляють у р. Рось, яка протікає по 4 – х областях, має величезний 

басейн та напоює велику кількість населення. Вниз по течії знаходяться 

водозабірні конструкції міста Богуслава, смт Миронівки, інші малі та великі 

населенні пункти. Протягом трьох років, на вказаній території здійснюється 

утилізація несанкціонована та небезпечна. Ситуацію щодо нищення 

навколишнього природного середовища необхідно зупинити. Загрозою є те, що 

відбуваються скиди невідомих речовин і очисні споруди водоканалу мають 

знати який технологічний процес очищення проводити. Недоочищені води 

можуть призводити до вимирання мікрофлори на очисних спорудах  та 

шкодити населенню, яке здійснює водозабір нижче за течією.  

(здійснено виїзд на місце фактичного знаходження ТОВ «ЗЕВС» за 

адресою: міста Біла Церква по вулиці Томилівській, 72а.) 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 

1. Звернення депутата Київської обласної ради VIII скликання 

Мепарішвілі Х.Н. щодо перевірки та відповідного реагування на вчинення 



 

неправомірних дій стосовно порушень екологічного, земельного, санітарно – 

епідеміологічного законодавства внаслідок діяльності  ТОВ «ЗЕВС», а саме: 

забруднення водних та земельних ресурсів територіальної громади               

міста Біла Церква по вулиці Томилівській, 72а, тримати на контролі Постійної 

комісії. 

2. Постійній комісії направити звернення депутата Київської обласної 

ради VIII скликання Мепарішвілі Х.Н. щодо перевірки та відповідного 

реагування на вчинення неправомірних дій стосовно порушень екологічного, 

земельного, санітарно – епідеміологічного законодавства внаслідок діяльності  

ТОВ «ЗЕВС», а саме: забруднення водних та земельних ресурсів 

територіальної громади міста Біла Церква по вулиці Томилівській, 72а, до 

Київської обласної прокуратури, Головного управління Національної поліції 

Київської області з проханням залучити Державну екологічну інспекцію 

Столичного округу і Держпродспоживслужбу в Київській області для 

відпрацювання порушеного питання, в межах наданих повноважень, з 

порушенням кримінальних проваджень та невідкладного розгляду справ по 

суті порушених питань. 

3. Постійній комісії направити звернення депутата Київської обласної 

ради VIII скликання Мепарішвілі Х.Н. щодо порушень екологічного, 

земельного та санітарно-епідеміологічного законодавства України внаслідок 

діяльності  ТОВ «ЗЕВС» щодо забруднення водних та земельних ресурсів 

територіальної громади міста Біла Церква за адресою: вул. Томилівська, 72а, до  

Київської обласної комісії з питань техногенно-екологічної безпеки і 

надзвичайних ситуацій та комісії ТЕБ і НС у м. Біла Церква для 

здійснення невідкладних заходів оперативного реагування – зупинення 

діяльності ТОВ «ЗЕВС» (за фактичним місцезнаходженням 

несанкціонованого сміттєпереробного підприємства) у щільно 

забудованому житловому районі міста Біла Церква з метою недопущення 

надзвичайної ситуації внаслідок забруднення водних об’єктів та земель 

міста, захисту прав громадян на безпечні умови для життя і здоров’я, а 

також – чисте довкілля. 

4. Постійній комісії направити звернення депутата Київської обласної 

ради VIII скликання Мепарішвілі Х.Н. щодо перевірки та відповідного 

реагування на вчинення неправомірних дій стосовно порушень екологічного та 

земельного законодавства внаслідок діяльності  ТОВ «ЗЕВС» (забруднення 

водних та земельних ресурсів територіальної громади міста Біла Церква по 

вулиці Томилівській, 72а) до Державної інспекції архітектури і містобудування 

України з проханням провести перевірку законності встановлення 

підприємством інженерно – технічних споруд та будівель за фактичною 

адресою його перебування. 

5. Постійній комісії направити звернення депутата Київської обласної 

ради VIII скликання Мепарішвілі Х.Н. щодо перевірки та відповідного 

реагування на вчинення неправомірних дій стосовно порушень екологічного та 

земельного законодавства внаслідок діяльності ТОВ «ЗЕВС» (забруднення 

водних та земельних ресурсів територіальної громади міста Біла Церква) до 

Головного управління Держгеокадастру у м. Києві та Київській області і 



 

Білоцерківської міської ради з проханням забезпечити перевірку щодо 

законності використання земельної ділянки ТОВ «ЗЕВС» у місті Біла Церква 

по вулиці Томилівській, 72а. 

6. Постійній комісії направити листа та всі наявні матеріали до 

Департаменту екології та природних ресурсів Київської обласної державної 

адміністрації з проханням долучитися до вирішення зазначеного питання в 

межах наданих повноважень. 

7. Направити дані висновки і рекомендації для розгляду, в межах наданих 

повноважень, в 10 - ти денний термін від дня їх отримання. 

 

Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: пропозицію підтримано. 

 

Слухали: 3. Про розгляд листа Управління Державного агентства 

меліорації та рибного господарства у місті Києві та Київській області 

(Київський рибоохоронний патруль) від 01.06.2023 № 06-01-17/2163-01) щодо 

проєкту Програми здійснення робіт з штучного відтворення водних біоресурсів 

на рибогосподарських водних об’єктах загальнодержавного значення Київської 

області на період 2023-2027 рр». 

 Голова постійної комісії інформував, що на розгляд комісії надійшов лист 

від Управління Державного агентства меліорації та рибного господарства у 

місті Києві та Київській області (Київський рибоохоронний патруль) 

Державного агентства Меліорації та рибного господарства України від 

01.06.2023 № 06-01-17/2163-01) щодо розгляду проєкту Програми здійснення 

робіт з штучного відтворення водних біоресурсів на рибогосподарських водних 

об’єктах загальнодержавного значення Київської області на період 2023-2027 

рр». Пропоную запропонований до розгляду проєкт Програми направити 

Басейнового управління середнього Дніпра, Департаменту екології та 

природних ресурсів Київської обласної військової (державної) адміністрації та 

депутатам Київської обласної ради VIII скликання для опрацювання. 

  

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 

  Постійній комісії направити проєкт Програми здійснення робіт з штучного 

відтворення водних біоресурсів на рибогосподарських водних об’єктах 

загальнодержавного значення Київської області на період 2023-2027 рр., 

запропонований Управлінням Державного агентства меліорації та рибного 

господарства у місті Києві та Київській області (Київський рибоохоронний 

патруль) для розгляду та надання пропозицій (у разі наявності) до Басейнового 

управління середнього Дніпра, Департаменту екології та природних ресурсів 

Київської обласної військової (державної) адміністрації та депутатам Київської 

обласної ради VIII скликання для опрацювання. 

 

Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 



 

 

Слухали: 4. Про  розгляд листа Київської обласної військової 

адміністрації щодо підготовки відповідних технічних завдань, проведення 

процедур держаних закупівель по придбанню контейнерів для роздільного 

збору побутових відходів для населених пунктів Київської області (вх. КОР від 

16.06.2023 №06-01-12/2460-01-01). 

Голова постійної комісії Титикало Р.С. інформував про те. що 

Департаментом екології та природних ресурсів КОВА направлено лист до 

Київської обласної ради з проханням визначити територіальні громади, які 

впроваджують роздільний збір сміття, які зазнали пошкоджень та руйнувань 

внаслідок воєнної агресії. Також потрібно визначити необхідну кількість 

контейнерів для закупівель з метою проведення процедур держаних закупівель 

по придбанню контейнерів для роздільного збору побутових відходів для 

населених пунктів Київської області, відповідно до визначеної чинним 

законодавством України процедури. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 

1. Враховуючи те, що унаслідок бойових дій частина контейнерів для 

роздільного збору побутових відходів зазнала пошкоджень та руйнувань, та 

підтримуючи громади, які впроваджують роздільний збір відходів визначити 

потребу у придбанні 102 контейнерів для роздільного збору побутових відходів 

для територіальних громад Київської області, а саме: 

 

- Макарівська селищна територіальна громада - 15 контейнерів для 

мокулатути, пластику та скла (5 комплектів по 3 шт.); 

- Білогородська сільська територіальна громада - 15 контейнерів для 

мокулатути, пластику та скла (5 комплектів по 3 шт.); 

- Немешаєвська селищна територіальна громада  - 15 контейнерів для 

макулатури, пластику та скла (5 комплектів по 3 шт.); 

- Бориспільська міська територіальна громада - 15 контейнерів для 

макулатури, пластику та скла (5 комплектів по 3 шт.); 

- Калинівська селищна територіальна громада Фастівського району - 9 

контейнерів для макулатури, пластику та скла (3 комплектів по 3 шт.); 

- Бишівська сільська територіальна громада - 12 контейнерів для 

макулатури, пластику та скла (4 комплектів по 3 шт.); 

- Тетіївська міська територіальна громада - 9 контейнерів для 

макулатури, пластику та скла (3 комплектів по 3 шт.); 

- Бучанська міська територіальна громада - 6 контейнерів для 

макулатури, пластику та скла (2 комплектів по 3 шт.); 

- Згурівська селищна територіальна громада  - 6 контейнерів для 

макулатури, пластику та скла (2 комплектів по 3 шт.). 

2. Направити дані висновки і рекомендації до Київській обласній 

військовій (державній) адміністрації з метою вжиття заходів щодо 

підготовки відповідних технічних завдань та проведення процедур 



 

держзакупівель контейнерів для роздільного збору побутових відходів для 

населених пунктів Київської області. 

 

Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

Слухали: 5. Про розгляд листа гр. Кондратенко А.О. (вх. КОР від 

06.06.2023 № 08-04/К-646) щодо порушення екологічного та санітарного 

законодавства, а саме: погіршення якості води, її шкідливої дії внаслідок 

діяльності підприємств, установ і організацій (озеро Витовець, Київська 

область, мікрорайон Бортничі). 

 Виступив голова постійної комісії Титикало Р.С., коротко інформував по 
суті звернення Кондратенко А.О. щодо порушення екологічного та санітарного 
законодавства, а саме: погіршення якості води, її шкідливої дії внаслідок 
діяльності підприємств, установ і організацій (озеро Витовець, Київська 
область, мікрорайон Бортничі) та запропонував направити його Київської 
обласної прокуратури, Головного управління Національної поліції Київської 
області з проханням залучити Державну екологічну інспекцію Столичного 
округу і Держпродспоживслужбу в Київській області для відпрацювання 
порушеного питання, в межах наданих повноважень. Запропонував направити 
також звернення до Департаменту екології та природних ресурсів Київської 
обласної державної адміністрації з проханням долучитися до вирішення 
зазначеного питання в межах наданих повноважень. 
  

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 
 
  1. Постійній комісії направити звернення гр. Кондратенко А.О. щодо 
порушень екологічного та земельного законодавства, а саме: погіршення якості 
води, її шкідливої дії внаслідок діяльності підприємств, установ і організацій 
(озеро Витовець, Київська область, мікрорайон Бортничі) до Київської обласної 
прокуратури, Головного управління Національної поліції Київської області з 
проханням залучити Державну екологічну інспекцію Столичного округу і 
Держпродспоживслужбу в Київській області для відпрацювання порушеного 
питання, в межах наданих повноважень. 
       2. Постійній комісії направити звернення Кондратенко А.О. (вх. КОР від 

06.06.2023 № 08-04/К-646) щодо порушення екологічного та санітарного 

законодавства, а саме: погіршення якості води, її шкідливої дії внаслідок 

діяльності підприємств, установ і організацій (озеро Витовець, Київська 

область, мікрорайон Бортничі) до Департаменту екології та природних ресурсів 

Київської обласної державної адміністрації з проханням долучитися до 

вирішення зазначеного питання в межах наданих повноважень. 

3. Направити дані висновки і рекомендації для розгляду, в межах наданих 

повноважень, в 10 - ти денний термін від дня їх отримання. 

 

Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 



 

 

 Слухали: 6. Про розгляд клопотання ГО «Центр екологічних ініціатив 

«Екодія» про розширення ландшафтного заказника місцевого значення 

«Казковий яр» (вх. КОР від 21.06.2023 № 06-01-17/2555-01-01). 
Титикало Р.С. інформував присутніх про те, що надійшло звернення від 

громадської організації щодо розширення меш вже існуючого  заказника 
місцевого значення «Казковий яр», розташованої на захід від села Велика 
Бугаївка на території Васильківської міської територіальної громади 
Обухівського району Київської області. Враховуючи Указі Президента України 
від 21.112017 № 381/2017 «Про додаткові заходи щодо розвитку лісового 
господарства, раціонального природокористування та збереження об’єктів 
природно-заповідного фонду» та від 14.08.2009 №611/2009 «Про додаткові 
заходи щодо розвитку природно-заповідної справи в Україні», постанови 
Кабінету Міністрів України від 05.08.2020 №695 «Про затвердження Державної 
стратегії регіонального розвитку на 2021-2027», постійною комісією та 
Київською обласною радою постійно відпрацьовуються питання щодо 
прийняття та затвердження  об’єктів природно – заповідного фонду Київщині, з 
метою їх збереження та відтворення цінних природних комплексів, генофонду 
рослинного та тваринного світу. На даному етапі відпрацювання  Міністерство 
захисту довкілля та природних ресурсів України повинно надати відповідне 
погодження на розширення меж ландшафтного заказника місцевого значення 
«Казковий яр» (на захід від села Велика Бугаївка на території Васильківської 
міської територіальної громади Обухівського району Київської області) тому 
пропоную звернутися до Міндовкілля та профільного департаменту КОВА 
стосовно опрацювання згідно чинного законодавства порушеного громадською 
організацією питання.  

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 
1. Підтримати клопотання Громадської організації «Центру екологічних 

ініціатив «Екодія» щодо розширення меж ландшафтного заказника місцевого 
значення «Казковий яр» щодо розширення площі, розташованої на захід від 
села Велика Бугаївка на території Васильківської міської територіальної 
громади Обухівського району Київської області. 

2. Постійній комісії звернутися до Міністерства захисту довкілля та 

природних ресурсів України з проханням надати відповідне погодження на 

розширення меж ландшафтного заказника місцевого значення «Казковий яр» 

(на захід від села Велика Бугаївка на території Васильківської міської 

територіальної громади Обухівського району Київської області). 

3. Постійній комісії звернутися до Департаменту екології та природних 

ресурсів Київської обласної військової (державної) адміністрації) з проханням, 

в межах наданих повноважень, відпрацювати  питання стосовно розширення 

меж ландшафтного заказника місцевого значення «Казковий яр» (на захід від 

села Велика Бугаївка на території Васильківської міської територіальної 

громади Обухівського району Київської області) відповідно до вимог чинного 

законодавства України. 



 

 

Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

 Слухали: 7. Про розгляд листа департаменту екології та природних 

ресурсів КОДА щодо повторного розгляду питання стосовно включення заходу 

корегування проєктно – кошторисної/розроблення нової документації з 

рекультивації полігону ТПВ в с. Тарасівка Фастівського району Київської 

області та фінансування заходів з його упорядкування (вх. КОР від 27.06.2023 

№ 06-01-12/2623-01-02) в обласну програму. 

 Титикало Р.С. нагадав членам постійної комісії, що дане питання вже 

розглядалося на засідання комісії. Було направлено ряд запитів, але вирішення 

даного питання по суті потребує здійснення виїзного засідання на полігон 

твердих побутових відходів в село Тарасівка Фастівського району Київської 

області. Необхідно на місці розібратися із станом території, де знаходиться 

полігон ТПВ в с. Тарасівка, а також отримати відповіді на всі запити, які було 

надіслані комісією. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 

 1. Постійній комісії здійснити виїзне засідання на полігон твердих 

побутових відходів в село Тарасівка Фастівського району Київської області. 

 2. Залучити до участі у виїзному засіданні департамент екології та 

природних ресурсів Київської обласної військової (державної) адміністрації, 

Комунальну Установу Київської обласної ради «Рекультивація». 

 

Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

 Слухали: 8. Про розгляд звернення депутатів Іванківської селищної ради 

Вишгородського району Київської області VIII скликання до Кабінету 

Міністрів України, депутата Верховної Ради України, Василевської – Смаглюк 

О.М., Київської обласної військової адміністрації, Київської обласної ради, 

Вишгородської районної військової адміністрації, Вишгородської районної 

ради стосовно включення до переліку населених пунктів, які віднесені до зон 

гарантованого добровільного відселення, передбаченого у проєкті постанови 

КМУ «Про затвердження переліку населених пунктів, віднесених до зон 

радіоактивного забруднення внаслідок Чорнобильської катастрофи, та 

визнання такими, що втратили чинність, деяких актів Кабінету Міністрів 

України» (перелік 22 населених пунктів Іванківської селищної територіальної 

громади додається). 

Титикало Р. С. інформував присутніх про те, що дійсно на розгляді 

Верховної Ради України знаходиться законопроєкт яким пропонується  

виключити населених пунктів Поліського та Іванівського районів та інших 

районів України з переліку населених пунктів, віднесених до зон радіоактивного 



 

забруднення внаслідок Чорнобильської катастрофи. На території Іванківської 

селищної ради Вишгородського району Київської області пропонується 22 

населених пункта виключети з переліку населених пунктів, які віднесені до зон 

гарантованого добровільного відселення. 

Постанову не обговорювали в суспільстві, і достатньо не висвітлювали. Під 

час повномасштабного вторгнення не потрібно допускати погіршення життя 

людей. Ця постанова суперечить інтересам громадян і погіршує їхнє соціальне 

становище у надскладний час. Проєктом акта пропонується затвердити новий 

перелік населених пунктів, віднесених до зон радіоактивного забруднення 

внаслідок Чорнобильської катастрофи згідно якого більшість населених пунктів 

виводиться з категорії тих, що постраждали внаслідок аварії на ЧАЕС.  

Жителі територій, які постраждали внаслідок аварії на ЧАЕС мають 

відповідні гарантії, щодо пільг і медичного забезпечення. За умови зняття цього 

статусу вони цього отримувати не будуть. Таким чином пропоновані зміни 

матимуть негативний вплив на стан здоров’я населення або його окремих груп 

і, відповідно, це погіршить забезпечення захисту прав та інтересів суб’єктів 

господарювання та громадян. Соціальне обурення жителів територій, які 

суттєво постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи, у зв'язку з 

можливим зниженням рівня їх соціального захисту, громадяни України проти 

ухвалення проєкту постанови Кабінету Міністрів України «Про затвердження 

переліку населених пунктів, віднесених до зон радіоактивного забруднення 

внаслідок Чорнобильської катастрофи, та визнання такими, що втратили 

чинність, деяких актів Кабінету Міністрів України». 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 

 1. Постійній комісії підтримати звернення депутатів Іванківської селищної 

ради Вишгородського району Київської області VIII скликання до Кабінету 

Міністрів України, депутата Верховної Ради України Василевської – Смаглюк 

О.М., Київської обласної військової адміністрації, Київської обласної ради, 

Вишгородської районної військової адміністрації, Вишгородської районної 

ради стосовно включення до переліку населених пунктів, які віднесені до зон 

гарантованого добровільного відселення, передбаченого у проєкті постанови 

КМУ «Про затвердження переліку населених пунктів, віднесених до зон 

радіоактивного забруднення внаслідок Чорнобильської катастрофи, та 

визнання такими, що втратили чинність, деяких актів Кабінету Міністрів 

України». 

 2. Постійній комісії Київської обласної ради направити листа до Кабінету 

Міністрів України та Верховної Ради України з проханням проведення 

відповідного корегування проєкту постанови Кабінету Міністрів України 

«Про затвердження переліку населених пунктів, віднесених до зон 

радіоактивного забруднення внаслідок Чорнобильської катастрофи, та 

визнання такими, що втратили чинність, деяких актів Кабінету Міністрів 

України», а саме: залишити населені пункти Іванківської селищної 

територіальної громади Вишгородського району в переліку населених 



 

пунктів, віднесених до зон радіоактивного забруднення внаслідок 

Чорнобильської катастрофи (перелік 22 населених пунктів Іванківської 

селищної територіальної громади додається). 

 

Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

 Різне. 

 

 Слухали: 9. Про розгляд звернення депутатів Поліської селищної ради 

Вишгородського району Київської області VIII скликання до Кабінету 

Міністрів України, депутата Верховної Ради України Василевської – Смаглюк 

О.М., Київської обласної військової адміністрації, Київської обласної ради, 

Вишгородської районної військової адміністрації, Вишгородської районної 

ради стосовно включення до переліку населених пунктів, які віднесені до зон 

гарантованого добровільного відселення, передбаченого у проєкті постанови 

КМУ «Про затвердження переліку населених пунктів, віднесених до зон 

радіоактивного забруднення внаслідок Чорнобильської катастрофи, та 

визнання такими, що втратили чинність, деяких актів Кабінету Міністрів 

України» (перелік 2 населених пунктів Поліської селищної територіальної 

громади додається). 

 9 питання тотожне з питанням порушеним у пункті 8 даного 

протоколу. 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 

 1. Постійній комісії підтримати звернення депутатів Поліської селищної 

ради Вишгородського району Київської області VIII скликання до Кабінету 

Міністрів України, депутата Верховної Ради України Василевської – Смаглюк 

О.М., Київської обласної військової адміністрації, Київської обласної ради, 

Вишгородської районної військової адміністрації, Вишгородської районної 

ради стосовно включення до переліку населених пунктів, які віднесені до зон 

гарантованого добровільного відселення, передбаченого у проєкті постанови 

КМУ «Про затвердження переліку населених пунктів, віднесених до зон 

радіоактивного забруднення внаслідок Чорнобильської катастрофи, та 

визнання такими, що втратили чинність, деяких актів Кабінету Міністрів 

України». 

 2. Постійній комісії Київської обласної ради направити листа до Кабінету 

Міністрів України та Верховної Ради України з проханням проведення 

відповідного корегування проєкту постанови Кабінету Міністрів України 

«Про затвердження переліку населених пунктів, віднесених до зон 

радіоактивного забруднення внаслідок Чорнобильської катастрофи, та 

визнання такими, що втратили чинність, деяких актів Кабінету Міністрів 

України», а саме: залишити населені пункти Поліської селищної 

територіальної громади Вишгородського району в переліку населених 



 

пунктів, віднесених до зон радіоактивного забруднення внаслідок 

Чорнобильської катастрофи (перелік 2 населених пункта Поліської селищної 

територіальної громади додається). 

 

 Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

 Слухали: 10. Про розгляд звернення ГО «СЕЙВ ЕНД ЕКСПЛОР» щодо 

створення природного об’єкту на території Київської області водно – болотних 

угідь (долина річки Супій, Бориспільський район, Яготинська ТГ) та 

включення їх до Переліку водно – болотних угідь міжнародного значення 

Секретаріатом Конвенції про водно – болотні угіддя, що мають міжнародне 

значення міжнародного значення або Рамсарських угідь. 

 Титикало Р.С. інформував присутніх про те. що нього, як до голови 

постійної комісії звернулася громадська організації щодо створення 

природного об’єкту на території Київської області водно – болотних угідь у 

долині річки Супій, Бориспільський район. Офіційно, водно-болотні угіддя 

міжнародного значення або Рамсарські угіддя – це райони маршів, боліт, 

драговин, торфовищ або водойм природних або штучних, постійних або 

тимчасових, стоячих або проточних, прісних, солонкуватих або солоних, 

включаючи морські акваторії, глибина яких не перевищує шість метрів, які 

відповідають певним критеріям, заявлені країнами і включені до Переліку 

водно-болотних угідь міжнародного значення Секретаріатом Конвенції про 

водно – болотні угіддя, що мають міжнародне значення, головним чином як 

середовище існування водоплавних птахів (Рамсарська конвенція). Тобто 

Рамсарські угіддя – це найцінніші для збереження природи екосистеми, 

пов’язані з водою. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 

1. Підтримати звернення ГО «СЕЙВ ЕНД ЕКСПЛОР» щодо створення  
на території Київської області водно – болотних угідь (долина річки Супій, 
Бориспільський район, Яготинська ТГ) та включення їх до Переліку водно – 
болотних угідь міжнародного значення Секретаріатом Конвенції про водно – 
болотні угіддя, що мають міжнародне значення міжнародного значення або 
Рамсарських угідь. 

 
2. Постійній комісії звернутися до Департаменту екології та природних 

ресурсів КОВА з проханням вжити заходів, передбачених чинним 
законодавством щодо створення на території Київської області водно – 
болотних угідь (долина річки Супій, Бориспільський район) та включення їх до 
Переліку водно – болотних угідь міжнародного значення Секретаріатом 
Конвенції про водно – болотні угіддя, що мають міжнародне значення 
міжнародного значення або Рамсарських угідь. 

 



 

Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

 Слухали: 11. Про розгляд питання щодо направлення звернень до 

територіальних громад Київської області, на території яких функціонують 

полігони ТПВ стосовно надання інформації. 

 Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що на території 

Київської області існують багато сміттєзвалищ, полігонів, у тому числі, 

стихійних, тих, що не мають проєктно – дозвільної документації, тощо. Для 

того щоб бачити мати більш повну інформацію щодо функціонування ТПВ 

пропоную направити звернення до територіальних громад Київської області, на 

території яких функціонують полігони ТПВ щодо надання наступної 

інформації:підстави функціонування полігонів ТПВ., наявність проєктно – 

дозвільної документації, наявність документів щодо оренди або права 

власності на земельні ділянки, які використовуються під  полігони твердих 

побутових відходів. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 

  Постійній комісії направити звернення до територіальних громад 

Київської області, на території яких функціонують полігони ТПВ щодо 

надання наступної інформації: 

 

 Підстави функціонування полігонів ТПВ. 

Наявність проєктно – дозвільної документації. 

 Наявність документів щодо оренди або права власності на земельні 

ділянки, які використовуються під  полігони твердих побутових відходів. 

  

Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

 Слухали: 12. Розгляд питання щодо відновлення гідроспоруд на річці 

Рось в місті Біла Церква Київської області. 

 

 Голова постійної комісії надав слово Савчуку Ю.С.,який інформував 

присутніх про те,  що гідроспоруди потребують відновлення гідроспоруд 

(пішохідного містка, розчистки та відновлення греблі) на річці Рось в місті Біла 

Церква Київської області на розі вулиць Івана Франка та Замкової (Гагаріна, 

37в). Враховуючи необхідність збереження, відновлення та забезпечення 

нормального функціонування гідроспоруд на території міста Біла Церква та те, 

що  проведення ремонтно – відновлювальних робіт на гідроспорудах необхідне 

для територіальної громади питання було поставлене на обговорення всіма 

присутніми. 

 



 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами 

постійної комісії, було вирішено підтримати наступні висновки і 

рекомендації. 

 

1. Постійній комісії звернутися до Київської обласної військової 

(державної) адміністрації з проханням включити вищезазначені об’єкти 

(гідроспоруди м. Біла Церква на річці Рось на розі вулиць Івана Франка та 

Замкової) до заходів відповідної обласної цільової Програми та передбачити 

фінансування (на умовах співфінансування) за рахунок коштів обласного 

бюджету та бюджету міста Біла Церква.  

2. Рекомендувати Управлінню водних ресурсів річки Рось та 

Басейновому управлінню водних ресурсів середнього Дніпра, Білоцерківській 

міській раді долучитися до відпрацювання питань по відновленню 

гідрологічних споруд м. Біла Церква. 

3. Київській обласній військовій (державній) адміністрації інформувати 

постійну комісію Київської обласної ради з питань екології, 

природокористування, водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та 

інших надзвичайних ситуацій про результати розгляду порушеного питання у 

10 денний термін від дня отримання даних висновків і рекомендацій. 

 

Голосували: „За” – 5, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: рішення прийнято. 

  

 
 

Голова постійної комісії                                                         Роман ТИТИКАЛО 

 

 

 

Секретар  постійної комісії                                             Хвича МЕПАРІШВІЛІ 

 

 

 

 

 


